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6/2023 
 
 
 
 
 
 
PROTOKOLL 
 
Regelkommittémöte  
 
Tid 7 december 2023 via Teams 
 
Ledamöter  Närvarande  

Ola Welander (OW), ordförande 
  Lars Hörnell (LH), vice ordförande 

 Klas Bengtsson (KB) 
 Åsa Gustavsson (ÅG)   
 Krister Johansson (KJ) 
Birgitta Ljung (BL),  
 Karl-Gunnar Persson (KGP)  
Christina Rodman (ChR) 
Claes Grönberg (CG) adj. SGF handl och sekr 

 
  Anmält förhinder 

 Anders Jonsson (AJ) 
Tommy Schill (TS)  
 

  _________________________________  
 
 

§ 1. Mötet öppnas 
 

OW förklarade mötet öppnat och hälsade alla välkomna.  
Förslaget till dagordning fastställdes i sina huvuddrag och CG utsågs till 
sekreterare. 

 
 

§ 2. Föregående mötesprotokoll 
 

Regelkommittén (RK) konstaterade att de uppdrag som tilldelades var 
åtgärdade. 
 
Några kommentarer kopplat till protokollet: 
• OW meddelade att RK fått mycket positiv feedback rörande senaste FD-

konferensen och speciellt ”djupdykningen” i ett antal regler. 
• När det gäller frågor som RK beslutat ska ställas till R&A, har CG en 

princip som han tror uppskattas av R&A och det är att frågor som 
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hjälper oss i stunden ställs direkt, medan andra frågor som inte 
brådskar samlas och ställs när vi fått ihop några. 

• Beslöts att diskutera Regel-SM och dess framtid vid nästa möte. Idén 
och upplägget är alldeles utmärkt, men det blir inget ”genombrott” vad 
gäller antal deltagare och då kan det diskuteras om Regel-SM verkligen 
är bästa sätt att inspirera till att lära sig golfregler. 

 
I övrigt framfördes det inga erinringar mot protokollet.  

 
 

§ 3.  World Handicap System (WHS) 2024 
 

a. Införande och nyheter 
 
BL rapporterade. 
• WHS inrättades 2020 och nu är det dags för den första revisionen. 
• Länderna kan gå över till WHS 2024 tidigaste den 1 januari 2024 och 

senast den 1 april 2024. 
• AU Handicap konstaterade att vissa delar är valfritt för länderna att 

inrätta eller ej.  
• Det vi ska tänka på är att Sveriges golfare under fyra år både lärt sig 

detaljer och lärt sig tycka om det nya handicapsystemet. 
• Detta talar för att ändringar inte ska vara för omfattande och för svåra 

att förstå. 
 
Beslöts att Sverige inför WHS 2024 den 1 januari och att följande nyheter 
ska införas: 
• Vid spelformer som har i sina tävlingsvillkor att spelhandicapen ska 

reduceras med en bestämd procent. Då ska denna handicapreducering 
göras på den oavrundade spelhandicapen. Om tävlingen inte använder 
IT-stöd finns möjligheten att göra handicapreduceringen på den 
avrundade spelhandicapen (direkt från slopetabellen). 

• Ett utökat statistiskt rapportstöd till klubbens handicapkommitté att 
användas vid den årliga handicaprevisionen. 

• Korthålsbanor som är minst 1370 meter över 18 hål och minst 685 
meter över 9 hål kan banvärderas och scorer kan accepteras som 
handicapronder. Dock måste en bana ha minst 6 unika hål för att vara 
godkänd för banvärdering. 

• Bra ronder, minst 42 poäng, från spelformen fyrboll, ska kunna räknas 
om till ett handicapresultat och ska på så sätt blir en handicaprond för 
aktuell spelare. 

 
b. Nyheter och tidplan 
 
Beslöts denna preliminära tidsplan vad gäller införande: 
• Handicapreducering görs på den oavrundade spelhandicapen – Direkt 

vid årsskiftet. 
• Ett utökat statistiskt rapportstöd – Klart till årsskiftet 2024/2025. 
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• Scorer från korthålsbanor kan accepteras som handicapronder – Först 
måste banorna mätas och banvärderas. Det finns knappa 100 sådana 
korthålsbanor i Sverige. En målsättning är att samtliga korthålsbanor 
som önskar bli banvärderade, kommer att banvärderas under 2024. 

• Ronder från spelformen fyrboll – När den tekniska lösningen är klar, 
tidigast 2025. 

 
• En nyhet som Sverige avvaktar med att införa är en ändrad metod för 

att beräkna handicapresultatet för en 9-hålsrond eller en rond över 10 
hål upp till 17 hål. Här väljer Sverige att tillsvidare fortsätta 
med ”nettopar-metoden”. 

 
                                      

§ 4.  Amatörreglerna - Gräns för prispengar 2024 
 

Enligt amatörregelverket får en amatör ta emot £700 eller $1 000 i prispengar 
per tävling.  
• RK har tidigare beslutat att valutakursen för US Dollar är det som SGF 

väljer att ha som grund.  

• Dagskursen är 1 US Dollar = 10,47 SEK 
• Beslöts att beloppet som en amatör får ta emot 2024 blir 10.000 kr.  

 
 

§ 5. FD- och DD-test 2024 
 

a. Frågorna 
• OW och CG har gjort ett utkast som övriga ledamöter lämnat synpunkter 

på.  
• Uppdrogs åt OW och CG att sammanställa detta till två färdiga test. 
• Det blir sedan ytterligare en koll när frågorna lagts in i det digitala 

verktyget.  
 

b. Tekniken 
ÅG rapporterade från gruppen som utsågs vid FD-konferensen med 
uppdrag att hitta något bättre digitalt verktyg till testen. 
• Det finns verktyg som skulle fungera bättre, men dessa kan kräva en del 

arbete också från SGF:s IT-personal och även en viss extra kostnad. 
• Dessutom är vi i ett sent läge för att lösa detta inför testen i februari. 
• Med hänsyn till de personalneddragningar som ska ske på SGF (se 

övriga frågor), så poängterade CG att varken extraarbete eller mer 
kostnader rörande detta är aktuellt. 

 
Beslöts, med detta i åtanke, att både FD- och DD-test utformas i det digitala 
verktyget Brainsbuilder även 2024, men att arbetsgruppen har kvar 
uppdraget för att eventuellt hitta en annan lösning till 2025. 
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§ 6. Övriga frågor 
 

 Harald Stålbergs minne 
OW rapporterade om det inte utsetts någon stipendiat sedan 2014 och 
uppdrog åt alla RK-ledamöter att tills mötet i mars, fundera på om möjliga 
kandidater. 
Mötet poängterade att vara ytterst noga med att följa de statuter som gäller 
för stipendiet, vilka finns att läsa om på SGF:s hemsida.  
 

 Nya regler rörande golfbollen 
BL rapporterade att det som processats och diskuterats länge nu är bestämt 
av R&A och USGA. 

• Alla golfspelare kommer att spela på en mer längdbegränsad golfboll i 
framtiden. År 2028 går proffsen över till de nya bollarna och resten av 
världens golfspelare följer efter i januari 2030. 

 
Det finns främst två anledningar till att golfbollen backas.  

• Den första handlar om golfbanorna. Många banor har blivit för lätta och 
för korta för proffsen. Designsyften har gått förlorade (hinder passeras 
med lätthet). Men främst så är det inte ekonomiskt eller miljömässigt 
försvarbart att hela tiden förlänga golfbanor i takt med att 
slaglängderna ökar. Marken kommer helt enkelt ta slut. 

• Den andra anledningen är att R&A och USGA vill att skicklighet ska 
belönas i golf. Att det blir enklare och enklare att slå en golfboll och att 
den dessutom flyger längre och längre, tar bort en del av skickligheten. 

 

SGF omorganiserar och minskar antalet tjänster 
• 64 heltidstjänster bantas till 56. Flera av avdelningarna kommer att 

beröras. 
• Anledningen är det nya läget i samhället med inflation och 

kostnadsökningar. SGF måste anpassas till det nya ekonomiska 
landskapet.  

  
   

§ 7.  Sammanträdesplan för RK 2024  
 

Beslöts kommande möten enligt följande: 
 
a. Fysiska möten 
• 14 - 15 mars (12.00 till 12.00) 
• 12 - 13 september (12.00 till 12.00) 

 
b. Teamsmöten 
• 11 januari 19.00 (eventuellt) 
• RK-möten över Teams planeras i övrigt in efter hand när behov finns 

 
________________________  
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Den 7 december   Justeras 
 

 

 


